
 
 

27. april 2023 

J.nr. 2023-0131662 

 

Teknik- og Miljøudvalget 

 

 

 

Indre By Lokaludvalg drøftede i sit møde den 13. april 2023 Megafon-

undersøgelsen om udeserveringer, som er omtalt på kommunens hjemmeside: 

 

https://www.kk.dk/nyheder/ny-undersoegelse-viser-stor-opbakning-til-

udeservering-i-koebenhavn 

 

Lokaludvalget beder om at blive hørt om forslaget til de nye regler for 

udeservering i København (administrationsgrundlaget), inden Teknik- og 

Miljøudvalget skal tage stilling til sagen og med så lang en svarfrist, at 

lokaludvalget kan have borgerdialog om sagen.  

 

Lokaludvalgets ønske skal ses i lyset af, at der jf. de vedlagte kort er tilladt 

uforholdsvis mange udeserveringer i Indre By, især i Middelalderbyen og de 

tilstødende områder. Dertil kommer de udeserveringer, som ikke har tilladelse. 

Udeserveringsreglerne har væsentlig betydning for Indre Bys borgere.  

 

 

Megafon-undersøgelsen er baseret på svar fra 1.021 borgere fra hele Københavns 

Kommune. 

1. Hvor mange af dem, der har svaret, er bosat i Indre By? 

2. Hvor mange af dem, der har svaret, er bosat i Middelalderbyen? 

3. Hvad kan man af undersøgelsen konkludere på svarene fra dem, som er 

bosat i hhv. Indre By og Middelalderbyen?  

4. Kan lokaludvalget få resultaterne af besvarelserne fra dem, som er bosat i 

Indre By? 

 

I konklusionerne på Megafon-undersøgelsen skriver man ”Indre 
By/Christianshavn”. Så bemærk, at ovennævnte spørgsmål angår Indre By uden 
Christianshavn.  

 

I Megafon-undersøgelsen konkluderer man ”Lidt færre af de borgere, der bor tæt 

på en udeservering i ‘Indre By/Christianshavn’ (68%), synes alt i alt, at det er 
positivt/meget positivt at bo i nærheden af en udeservering.” Dvs. at 32 % synes, 
at det er negativt/meget negativt at bo i nærheden af en udeservering. 

 

5. Kan man konkludere, at et stort mindretal blandt respondenterne fra ‘Indre 
By/Christianshavn’, der bor i nærheden af en udeservering, ser dette som 

negativt? I givet fald burde del vel nævnes på side 9 og side 13 i 

materialet, der er lagt på kommunens hjemmeside. 

https://www.kk.dk/nyheder/ny-undersoegelse-viser-stor-opbakning-til-udeservering-i-koebenhavn
https://www.kk.dk/nyheder/ny-undersoegelse-viser-stor-opbakning-til-udeservering-i-koebenhavn
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I Megafon-undersøgelsen konkluderer man, at et klart flertal af borgerne (67%) 

mener, at der ikke er for mange udeserveringer i nogle af bydelene i Københavns 

Kommune. 

 

6. Kan man konkludere, at et stort mindretal (33%) mener, at der er for 

mange udeserveringer i nogle af bydelene i Københavns Kommune? I 

givet fald burde det vel nævnes på side 17 i materialet, der er lagt på 

kommunens hjemmeside. 

 

I Megafon-undersøgelsen konkluderer man, at 27% af dem, der er bosat ‘Indre 
By/Christianshavn’ mener, at der er for mange udeserveringer i Indre By. 
 

7. Skal konklusionen forstås som ”for mange udeserveringer i Indre By” 
eller skal den forstås som ”for mange udeserveringer i Indre 
By/Christianshavn”? 

 

I Megafon-undersøgelsen konkluderer man:  

- Borgerne er relativt delte i spørgsmålet om, hvornår udeserveringer skal 

lukke på hverdage. Lille flertal synes dog, at de skal lukke kl. 24 eller senere. 

- Langt det fleste synes, at udeserveringer skal kunne holde åbent enten til 

midnat eller senere på weekendaftener. 

 

8. Hvad er konklusionerne mht. åbningstid, hvis man alene ser på svarene fra 

dem, som bor i nærheden af en udeservering? 

 

I omtalen på kommunens hjemmeside af Megafon-undersøgelsen nævnes det, at 

man med fordel kan sprede bylivet ud til en større del af byen. 

 

9. Betyder det, at der skal være færre udeserveringer i Indre By? 

 

Endelig et spørgsmål om et tema, som ikke er nævnt i materialet:  

 

10. Hvad kan man konkludere på svarene fra dem, som har angivet, at de er 

handicappet? 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

Indre By Lokaludvalg 


